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Presentatie Marcel van Bergen 

Kunnen studenten binnenkort na sneltest weer naar de collegebanken? 
Universiteiten en Hogescholen zijn continue bezig om te kijken hoe en wanneer het 
opstarten mogelijk is. De inzet van sneltests in het hoger onderwijs is ook landelijk 
onderwerp van gesprek tussen overheid en onderwijsinstellingen. Vanaf donderdag 8 april jl. 
is binnen o.a. de Radboud Universiteit gestart met het inzetten van zelfsneltesten. De pilot 
valt binnen het plan van het Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (OCW) om te 
onderzoeken hoe per het nieuwe studiejaar meer fysiek onderwijs mogelijk kan worden 
gemaakt (zie link).   
 
Kan Marcel nog een tipje van de sluier oplichten ten aanzien van zijn visie op terugkeer van 
studenten binnenkort? Vanwaar de voorzichtigheid? 
Zie reactie hierboven. De voorzichtigheid heeft te maken dat ik er veel waarde aan hecht dat 
dit soort informatie via het juiste kanaal gecommuniceerd wordt.  
  
Je zei 'nu veel virologen met een eigen mening etc. wat betekent dat mbt beleid / 
implemantatie regels?  
Dat betekent dat het soms lastig is om een gekozen beleid te blijven voeren als iedere 
medewerker zijn eigen idee en interpretatie daarvan heeft. Dit is overigens heel menselijk, 
maar binnen een academische setting wellicht nog iets meer aan de orde (agv de 
permanente kritische houding tav regelgeving).  
 
Ik was gisteren bij de landelijke contactbijeenkomst van de arbo-beroepen over Covid19. Je 
gaf een duidelijk overzicht van jullie activiteiten na het begin van de corona-pandemie. Edo 
Houwing gaf een overzicht van het starten van een prikstraat. Hij liet zien dat er een 
probleem was met handdesinfectie en dragen van handschoenen door de prikkers: snelheid 
van het werk en afvellende handen door het vele alcoholgebruik. Hoe hadden jullie dat bij het 
Radboud aangepakt? Wellicht ook interessant voor Edo Houwing. 
Ik heb de vraag intern uitgezet en ontving de volgende reactie: “Wij gebruiken tijdens het 
vaccineren handendesinfectans, na iedere handeling -->  handen desinfecteren, 30 sec laten 
drogen. Geen last van droge handen, integendeel.” Echter, binnen het UMC wordt er niet 
hele dag door getest en gevaccineerd (gem. twee keer een uur; eerst cruciale functies en 
daarna rest medewerkers ziekenhuis).  

Presentatie Edo Houwing 

Welk risico hebben jullie nu als meest belangrijk aangetroffen? Soort top 3? 
Op korte termijn: kapotte handen door veelvuldig ontsmetten met alcohol; werkdruk in 
combinatie met agressie; en mogelijk fysieke klachten door werkplekinrichting en 
werkhouding. Op de langere termijn is blootstelling aan handalcohol en uitlaatgassen een 
risico. Voor al deze mogelijke risico’s geldt echter wel dat veruit de meeste teststraat 
medewerkers dit tijdelijk doen (zoals studenten). 
 
Waren er vaak taalproblemen, mensen die instructies niet begrepen? 
Hebben we wel nagevraagd, maar was niet echt een probleem. Er waren ook wel folders in 
meerdere talen. 
 
En toepassen van IPA? 
Zie visiedocument-nvva-contactgroep-covid-19huidbelasting-bij-covid-19_1_1.pdf 
(arbeidshygiene.nl)  

https://www.radboudnet.nl/nieuws-activiteiten/overzicht-nieuws/radboudnet-nieuws/@1309972/pilot-corona-zelfsneltesten-nijmegen-arnhem/?_cldee=bWFyY2VsLnZhbmJlcmdlbkByYWRib3VkdW1jLm5s&recipientid=contact-1f88872cf754e411bb44005056a83a5b-0527d9ed420e474c8d9050817558a60f&esid=80f784c7-4a98-eb11-9162-005056ac4b59
https://www.arbeidshygiene.nl/-uploads/files/insite/visiedocument-nvva-contactgroep-covid-19huidbelasting-bij-covid-19_1_1.pdf
https://www.arbeidshygiene.nl/-uploads/files/insite/visiedocument-nvva-contactgroep-covid-19huidbelasting-bij-covid-19_1_1.pdf


 
 
Maar permeatie dan? Blijft toch nat. (m.b.t. dubbele handschoen) 
Zie visiedocument-nvva-contactgroep-covid-19huidbelasting-bij-covid-19_1_1.pdf 
(arbeidshygiene.nl)  
 
"Hoe zit het met de aanwezigheid van BHV/EHBO bij de teststraten? Hoeveel BHV-ers zijn er 

aanwezig?"  

Nog niet op alle locaties was de BHV-organisatie adequaat ingericht qua aanwezigheid van 

BHV-ers, BHV-beleid, -training, -opleiding en -inspecties. Ook niet overal waren duidelijke 

vluchtroutes, EHBO-middelen en adequate blusmiddelen aanwezig. Dit had met name te 

maken met het moment van de RI&E: die vond plaats nog tijdens de opstart van de 

teststraten, waarmee de organisatie zeer voortvarend aan de slag is gegaan. 

Presentatie Theo-Jan Heesen en Johan Timmerman 

Is er enig zicht op hoeveel besmettingen er in deze sector "op/door het werk" zijn geweest? 
We zijn er vanuit gegaan dat het aantal besmettingen beperkt is gebleven.  Daarbij de 

kanttekening dat goede onderbouwingen ontbreken voor deze veronderstelling. We hebben 

uiteraard kennis genomen van berichten over besmettingen op het werk. Maar we hebben 

geen informatie ontvangen over grootschalige uitbraken. Om dit te verifiëren hebben we 

een aantal keer navraag gedaan bij het Nationaal Centrum Beroepsziekten en bij een paar 

grotere Arbodiensten.   

Las ik het goed dat men bij milde klachten WEL aan het werk kan? 
Dat las je inderdaad, maar dat staat in de context van iemand met milde klachten die 

negatief op Corona getest is. Hier nog eens de bewuste regels uit de Dagindeling: 

• Heb je verkoudheidsklachten, zoals neusverkoudheid, loopneus, niezen, keelpijn, 

hoesten, benauwdheid, verhoging, koorts. Of heb je plotseling verlies van reuk of 

smaak? Meld je dan ziek, laat jezelf testen en ga niet de deur uit. Zoek je 

Burgerservicenummer op en bel 0800-1202 of maak een digitale afspraak via 

coronatest.nl met je DiGiD. Je kunt gebruik maken van een coronatest die de 

werkgever betaald. 

• Ga aan het werk bij een negatieve test (geen corona) en milde klachten. Overleg zo 

nodig met de bedrijfsarts. 

• (vervolg: wat te doen bij een positieve test) 

Algemeen 

Algemene vraag aan allen: sommige medewerkers klagen over benauwdheid, hoofdpijn, 
zelfs hartkloppingen tgv het dragen van chirurgische maskers bij fysiek wat inspannender 
werk. Hoe daarmee om te gaan? alternatieven? 
Theo-Jan en Johan:  
Een alternatief is de faceshield. Maar de vraag die er aan voorafgaat: is een mondmasker 
nodig? In een aantal situaties is het verplicht. Maar in veel werksituaties gaat het om 
gecontroleerde omstandigheden en zou een mondmasker niet nodig moeten zijn. 
Marcel van Bergen: 
Ik heb hier zelf geen informatie over. Wel heb ik de vraag nog voorgelegd aan een van onze 
bedrijfsartsen. Deze herkende het wel en gaf aan dat er bij hen geen eenduidig 
antwoord/aanpak voor is. 

https://www.arbeidshygiene.nl/-uploads/files/insite/visiedocument-nvva-contactgroep-covid-19huidbelasting-bij-covid-19_1_1.pdf
https://www.arbeidshygiene.nl/-uploads/files/insite/visiedocument-nvva-contactgroep-covid-19huidbelasting-bij-covid-19_1_1.pdf

